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Svar på medborgarförslag 
 
Förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Nämnden har erhållit ett medborgarförslag gällande att erbjuda 
växtbaserad kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda. I medborgarförslaget tar 
förslagsställaren upp att stadsdelsförvaltningen bör erbjuda 
växtbaserad kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda vilket är ett litet men viktigt steg mot 
förverkligande av stadens matstrategi för klimat och hälsa. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på det inkomna 
medborgarförslaget då det ligger i linje med förvaltningens arbete 
inom miljö. Stadsdelsnämndens miljöarbete styrs genom stadens 
budget och vad som anges i stadens miljöprogram med tillhörande 
handlingsplaner. På förvaltningens huvudkontor har det under till 
exempel september månad 2020 beställts 90 liter havremjölk 
jämfört med 70 liter mellanmjölk med lång hållbarhet som används 
som ”kaffemjölk”. Till nämndmöten och andra möten för 
medarbetare inom förvaltningen finns således de båda alternativen. 

Bakgrund 
Nämnden har erhållit ett medborgarförslag gällande att erbjuda 
växtbaserad kaffemjölk som standard på nämndmöten och möten 
för förvaltningens anställda. 
 
Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträdet den 22 oktober 2020 
att ge förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget.  
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av ekonomiavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats i förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 7 december 2020, samt i rådet för 
funktionshindersfrågor den 8 december 2020. 

Ärendet 
I medborgarförslaget tar förslagsställaren upp att 
stadsdelsförvaltningen bör erbjuda växtbaserad kaffemjölk som 
standard på nämndmöten och möten för förvaltningens anställda 
vilket är ett litet men viktigt steg mot förverkligande av stadens 
matstrategi för klimat och hälsa.  
 
Hänvisning görs till bland annat stadens matstrategi ”God, hälsosam 
och klimatsmart mat”. Där det exempelvis står att ”Att äta mer 
växtbaserat och mindre kött- och mejeriprodukter är inte bara 
klimatsmart, det är även bra för hälsan”, samt ”Att öka andelen 
vegetabilier och minska andelen kött och mejeriprodukter och se 
kött och mejeriprodukter som tillbehör till maten, det vill säga att  
äta omväxlande och låta en större del av proteinerna i maten komma 
från växtriket, är ett viktigt bidrag till minskad miljö- och 
klimatpåverkan.”  
 
Förslagsställaren hänvisar även till andra relevanta textkällor. 

Synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på det inkomna 
medborgarförslaget då det ligger i linje med förvaltningens arbete 
inom miljö.  
 
Stadsdelsnämndens miljöarbete styrs genom stadens budget och vad 
som anges i stadens miljöprogram med tillhörande handlingsplaner. 
I budgeten ges olika uppdrag inom miljöområdet till stadens 
nämnder och bolagsstyrelser, utifrån ansvarsområde. 
Stadsdelsförvaltningen har bland annat ansvaret att minska 
kommunkoncernens klimat- och miljöpåverkan genom ökad andel 
ekologiska och klimatsmarta livsmedel i verksamheterna. 
Kommunfullmäktige har även satt ett målvärde för 
”Klimatpåverkan från upphandlade livsmedel och måltider” som 
förvaltningen ska förhålla sig till.  
 
På förvaltningens huvudkontor har det under till exempel september 
månad 2020 beställts 90 liter havremjölk jämfört med 70 liter 
mellanmjölk med lång hållbarhet som används som ”kaffemjölk”. 
Till nämndmöten och andra möten för medarbetare inom 
förvaltningen finns således de båda alternativen. Förvaltningen ser 
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också att efterfrågan på den växtbaserade havremjölken har ökat 
under året. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  

Jämställdhetsanalys 
Förvaltningens bedömning är att detta ärende varken innebär direkta 
eller indirekta konsekvenser för kvinnor respektive män och någon 
ytterligare jämställdhetsanalys behöver inte göras. 
 
 
 

Ann-Christine Jenvén Snorre Berglund 
Stadsdelsdirektör Avdelningschef 
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